
Algemeen Overleg Toerisme 11 mei  

Op 11 mei vond het overleg Toerisme plaats in de Tweede Kamer. HISWA-RECRON en de koepel 

Gastvrij Nederland hebben voorafgaand de kamerleden geïnformeerd over relevante onderwerpen 

waaronder de politieke discussie over vakantieparken en herstructurering. Maar ook over regel- en 

lastendruk, de personeelsproblematiek en termijnen voor terugbetaling belastingschulden.  

 

Belang van de sector is hoog  

Vijf Kamerleden woonden het commissieoverleg bij; alleen VVD, D66, CDA, SP, PVV en de Groep Van 

Haga. Zowel Rahimi (VVD) als Wybren van Haga en Romke de Jong (D66) benadrukten het grote 

economische belang én het sociaal maatschappelijke belang van de toeristische sector. De Minister 

beaamde dat en zegde toe zich in te spannen als regisseur en facilitator voor de sector, mede door 

samenwerking met andere ministeries en met provincies. Concreet extra budget ontbreekt echter 

vanuit het Rijk. Daarom moeten subsidieregelingen toegankelijk worden gemaakt voor de 

gastvrijheidsagenda. 

SP roept minister op tot actie tegen ‘roofinvesteerders’ vakantieparken 

Beckerman van de SP heeft maar één onderwerp en bemoeide zich verder niet met alle andere 

onderwerpen het debat. Volgens Beckerman is 50% van alle (bijna 4.000) vakantieparken in 

Nederland opgekocht door buitenlandse roofinvesteerders. Sommige eigenaren van een huisje of 

stacaravan krijgen een paar dagen voor kerst de boodschap dat ze het huisje moeten afbreken 

volgens haar. Ook delven natuurgebieden en landschappen het onderspit. De SP pleit voor meer 

bescherming voor eigenaren van chalets en stacaravans en vraagt antwoord op eerder gestelde 

moties. Van Haga stelde nog dat er sprake is een overeenkomst van huur waarbij de gast immers 

akkoord geeft op een tijdelijke huurovereenkomst. Daarmee hebben zowel de ondernemer als de 

gast het recht om op te zeggen. Daarop zegt Beckerman dat het een taak is van de Kamer is om 

wetten te verbeteren.  Ze kondigt aan dat er op 11 juni een actiedag is van gasten die hun 

campingplek zijn kwijtgeraakt. De Minister ging niet in op vragen van de SP maar zegde toe te 

proberen voor de zomer te reageren op de 150 vragen die de SP hier al eerder over stelde.  

  



Corona-achterstand nog niet ingehaald 

Door de coronacrisis heeft de toeristische en gastvrijheidssector zwaar geleden. Het is daarom van 

belang om de sector weer op weg te helpen, daar waren alle aanwezige fracties het over eens. Als je 

de volle campings en havens ziet, lijkt alles weer terug bij normaal, maar ook minister Adriaansens 

van Economische Zaken en Klimaat (EZK) erkende dat de verliezen nog niet zijn ingehaald. Met name 

horeca, evenementen, attracties, groepsaccommodaties en de Bruine Vloot hebben zware schade 

hebben geleden en kampen nog met problemen. 

Weinig toezeggingen door minister 

Rahimi (VVD) pleitte voor een herstelplan voor de sector en  voor extra inzet op het weer toeristisch 

op de kaart zetten van Nederland. Hij vroeg ook aandacht voor het feit dat veel subsidieregelingen 

die gericht zijn op onze sector, juist niet aansluiten bij het mkb. 

Van Haga onderschreef het verhaal van Rahimi, pleitte ook voor een goede regeling voor het 

omzetten van belastingschuld in een achtergestelde lening en brak een lans voor het terugdringen 

van de armoedeval waardoor het voor mensen uit de bijstand niet rendabel is om aan het werk te 

gaan. Beiden vonden dat bedrijven hier weliswaar via de lonen zelf een verantwoordelijkheid hebben 

maar dat ook de lasten op arbeid omlaag moeten. 

Taskforce Gastvrijheid 

Verder verwees de minister vooral naar de Taskforce Gastvrijheid, waarin de sector samengewerkt 

met o.a. brancheorganisaties waaronder HISWA-RECRON, gemeentes, provincies, ministerie van EZK 

en het Nationaal Bureau voor Toerisme en Congressen (NBTC). Daar wordt het actieplan Gastvrijheid 

uitgevoerd, met o.a. accenten op personeel, duurzaamheid en digitalisering.  

 

Subidieregelingen toegankelijker voor mkb 

Minister Adriaansens erkende dat er momenteel zoveel regelingen zijn dat mkb'ers door de bomen 

het bos niet meer zien. Ze wil kijken hoe ze de regelingen toegankelijker kan maken en wellicht kan 

versimpelen. Maar voor wat betreft steun bij herstel verwees ze vooral naar het debat van over het 

coronasteunpakket. 

Kijk hier terug naar het hele debat of selecteer per woordvoerder. 

https://debatgemist.tweedekamer.nl/debatten/toerisme-7?start=0&magnific_popup=true
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